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معاون برنامه ریزی، توسعه ســرمایه انسانی و امور 
شورای شــهرداری تهران دیروز در صد و شصت و 
پنجمین جلسه شورای شهر تهران برای ارائه گزارش 
عملکرد این معاونــت حاضر شــد و از ثبات حدود 
70درصدی مدیران شــهری خبــر داد و گفت که 
شــهردار تهران برای ۱۲۸جایگاه حکم صادر کرده 
اســت که ۶۸درصد از افراد منصوب شــده اند و در 
مجموع دو سوم از مدیران هیچ تغییری نداشته اند 
که این به معنای ثبات اســت. همچنین ۲۲درصد 
جابه جایی شغلی همگن انجام شــده و در راستای 
ارزیابی عملکرد مدیران شهری برای تمام شهرداران 

نواحی و مناطق، کارنامه سه ماهه صادر شده است.
مجید باقری در ادامه به وضعیت برنامه چهارم توسعه 
شهر تهران هم اشــاره و عنوان کرد: »در این برنامه 

چهار ساله، ۱44حکم و 4۶4هدف شاخص پیش بینی 
 شده که در ســال اول حدود 77درصد شاخص های 
کمی آن محقق شده، اما در برخی بخش ها ازجمله 
حمل ونقل، تحقق کمتری را شاهد بودیم. به همین 
دلیل امسال اعتبار بیشــتری به حوزه حمل ونقل 
اختصاص یافته تا در سال دوم برنامه چهارم، شاهد 
تحقق بیشتری در این حوزه باشیم. این اعداد و ارقام 
بیانگر آن است که شهرداری در هیچ برنامه ای به این 
میزان از تحقق نرسیده بود و تأکید شهردار بر این است 

که برنامه چهارم به طور کامل محقق شود.« به گفته 
او در راستای اجرای احکام برنامه، دبیرخانه دائمی 
برنامه چهارم تشکیل و احکام اعضای دبیرخانه صادر 
شده است و به زودی هم کتاب برنامه چهارم منتشر 

می شود.

تسریع اجرای پروژه های توسعه محلی
امسال پروژه های توسعه محلی از طریق طرح »من 
شهردارم« و با مشارکت مردم برای محلات تعریف 

شدند. باقری با بیان این مطلب گفت: »امسال حدود 
۱0درصد از بودجه یعنی 4هــزار میلیارد تومان به 
۱۶4۲پروژه توســعه محلی اختصاص  یافته است. 
با تدبیر شــهردار تهران و رئیس کمیسیون برنامه 
 و بودجه مصوب شــد که تخصیص اعتبارات برای 
پروژه های توسعه محلی ۶ماهه باشد و محدودیتی 
در تخصیص اعتبــارات این بخش نداشــتیم و با 
کنترل هایی که صورت گرفته این پروژه ها با سرعت 
بیشتری اجرا خواهند شــد.« معاون برنامه ریزی 
شهردار تهران با اشاره به پیشرفت فیزیکی حدود 
۲۱درصــدی پروژه های توســعه محلــی تأکید 
کرد: »هدف مــا از اجرای طرح »من شــهردارم«، 
مردمی سازی اداره شهر است و به دنبال آن هستیم 
که برنامه ریزی ها با مردم و توسط آنها انجام شود و 
این مسیر در طرح »من شهردارم ۲«، اجرایی خواهد 
شد.« به گفته او سامانه کنترل پروژه راه اندازی شده 
که برای نظارت اعضای شــورای شهر تهران روی 

پروژه ها دسترسی محرمانه ایجاد می شود. 

ثبات 70درصدی مدیران شهری
در دور جدید انتصابات، دو سوم از مدیران هیچ تغییری نداشته اند

ستاد اربعین شهرداری تهران در جوار حرم حضرت عبدالعظیم حسنی ع  آغاز به کار کرد 

خدمت رسانی از تهران تا کربلا

نشست ستاد اربعین شهرداری تهران با حضور علیرضا زاکانی، 
شهردار تهران، شهرداران مناطق و مدیران و معاونان مدیریت 

شهری پایتخت دیروز در حرم حضرت عبدالعظیم حسنی)ع( 
برگزار و فعالیت ستاد اربعین رسما آغاز شد. علیرضا زاکانی در 
این مراسم، هدف شهرداری تهران از حضور ستادی در برگزاری 
مراسم اربعین را تشریح کرد و گفت: »علاوه بر تحول کالبدی، 
مدیریت شهری ششم خود را ملزم به ایجاد زمینه های تحول 
روحی در پایتخت می داند. در نتیجه این تحول باید الگویی برای 

سایر شهرهای کشور و همچنین نمادی از کارآمدی نظام اسلامی 
باشد. رسیدن به چنین هدفی نیاز به ایجاد ظرفیتی بزرگ در 
مجموعه مدیریت شهری دارد؛ از این رو با تشکیل ستاد اربعین 
آماده می شویم تا به زائران حضرتش در مرز و داخل کشور عراق 
خدمت رسانی کنیم. همچنین در تهران نیز مراسم جاماندگان 

اربعین از میدان امام حسین)ع( را خواهیم داشت.« 

زینب زینال زادهگزارش
روزنامه نگار

مهدی اسماعیل پوراربعین
روزنامه نگار

 پیگیری مطالبه شهروندان 
از تریبون شورا

اعضــای شــورای شــهر تهــران در ابتــدای 
صد و شصت و  پنجمین جلسه علنی شــورای اسلامی 
شهر تهران به بحث در رابطه با موضوعات حوزه شهری 
پرداختند. در این میان 5مورد از این مسائل مورد بررسی 

خبرنگاران همشهری قرار گرفت.

۶۰یونیت مکانیزه به رمپ شیب دار تبدیل می شوند
یکی از نکاتی که اعضای شورای شهر مطرح کردند موضوع 
پل های عابرپیاده بود. ســیدمحمد آقامیری، رئیس کمیته 
عمران شورای اسلامی شهر تهران با بیان اینکه پل های عابر 
تهران باید به سمت مکانیزه شدن بروند، یادآور شد: با توجه به 
این موضوع باید شهر را مناسب سازی کنیم. همچنین حبیب 
کاشــانی نیز معتقد بود باید مدیریت ایــن پل ها به معاونت 

حمل ونقل بازگردد.
رضا صیادی، مدیرعامل سازمان زیباسازی با اشاره به اینکه 
در حال حاضر 7۸درصد از پله برقی های تهران فعال اســت، 
دلیل عمده خرابی پله برقی ها را متاثر از نوســانات و قطعی 
پی درپی شبکه برق شهری عنوان کرد و افزود: پیش از شروع 
فصل گرما و تشدید نوسات برق، ۸۵ تا ۹0درصد از پله های 
برقی سطح شهر فعال بودند. به گفته صیادی، برق تعدادی از 
یونیت های پله برقی نیز به دلیل تأثیری که بر کاهش فشار برق 
واحد های مسکونی مجاور دارند از سوی اداره برق منطقه ای 
قطع می شود. مدیرعامل سازمان زیباسازی با اشاره به انتشار 
آگهی برگزاری مناقصه، دمونتــاژ و جمع آوری پله برقی ها و 
احداث رمپ جهت پل های مکانیزه شهر تهران، گفت: در این 
طرح پس از انجام مناقصــه و انتخاب پیمانکاران، ۶0یونیت 
مکانیزه به رمپ شــیب دار تبدیل خواهند شد. رضا صیادی 
با تأکید بر اینکه برای ترمیم و تجهیز پله برقی ها بازرســی 
مداوم صورت می گیرد، افزود: ۵7یونیت دیگر نیز با مشکل 
تامین قطعه و نقص فنی مواجهند که در حال تعمیر و اورهال 
هســتند. همچنین حدود ۸یونیت دیگر نیز برای تعویض و 

نصب پلی کربنات غیرفعال اند.

رفع مشکلات صندوق ذخیره کارکنان شهرداری تهران
ناصر امانی، عضو کمیسیون برنامه وبودجه شورای شهر تهران 
در جریان جلسه دیروز با اشــاره به لایحه  تأسیس صندوق 
ذخیره کارکنان شــهرداری تهران، گفت: »بانک مرکزی در 
نامه ای رسمی به بانک شــهر اعلام کرده که صندوق توسعه 
ذخیره کارکنان شهرداری تهران در این مجمع حق رأی ندارد؛ 
چرا که احکام هیأت مدیره توسط شهردار تهران صادر شده و 
حالا دود این ماجرا به چشم کارکنان می رود و از شهرداری 
می خواهیم کــه اقدام جدی در این  خصــوص انجام دهد.« 
مجید باقری، معاون برنامه ریزی، توسعه منابع انسانی و امور 
شوراهای شهرداری تهران، در گفت وگو با خبرنگار همشهری 
عنوان کرد: »تذکر داده شده ناظر به سود کارکنان عضو این 
صندوق نبوده است. موضوع حق رأی بانک شهر است که نیاز 
به بررسی بیشتر دارد و قطعا پیگیری می کنیم تا از این بابت 

ضرر و زیانی متوجه سود کارکنان نشده باشد.«

مناسب سازی بوستان ها برای حضور شهروندان
سید محمد آقامیری، رئیس کمیته عمران شورای شهر تهران 
هم تذکر خود را به وضعیت بوســتان های تهران اختصاص 
داد و گفت: »با صرف هزینه های میلیاردی شهرداری اقدام 
به احداث بوســتان می کند، اما در مناسب ترین فصل سال 
که باید شهروندان از این فضاها استفاده کنند، شاهد تجمع 
معتادان، سگ گردانی و بی حجابی در بوستان ها هستیم که 
سلب آرامش شــهروندان را به دنبال داشته و بوستان ها یا به 
باغ وحش و یا به محل تجمع اراذل واوباش تبدیل شده است.« 
حسین نظری، معاون خدمات شهری شهردار تهران در حاشیه 
جلسه شورای شهر تهران به خبرنگار همشهری گفت: »قطعا 
شهرداری به تنهایی مسئول ساماندهی این موضوع نیست، اما 
براساس وظیفه، تابلوی ورود حیوانات ممنوع در بوستان ها 
نصب و تذکر لسانی هم توسط نگهبانان پارک ها داده می شود. 
به هرحال این موارد بازدارنده نیســت و ضرورت دارد سایر 
دستگاه های مربوطه ازجمله نیروی انتظامی هم پای  کار بیایند 
و شهرداری را در ساماندهی این موضوع یاری کنند. البته در 
این میان مشارکت شهروندان در صیانت از حقوق شهروندی 

هم نیاز است.«

نظافت تمامی ناوگان اتوبوسرانی به صورت منظم 
مهدی اقراریان، رئیس کمیته نظارت شــورای شهر تهران 
در بخش دیگری از تذکر پیش از دســتور خود، درخصوص 
نگهداشت ایستگاه های اتوبوس و خطوط بی آر تی خطاب به 
شــهردار تهران، اظهار کرد:  »افرادی که از این ایستگاه های 
اتوبوس بهره برداری می کنند، همــواره در فضای مجازی و 
همچنین در ملاقات های حضوری نسبت به میزان روشنایی، 
نگهداشت و نظافت این ایستگاه ها گله مند هستند.« در همین 
رابطه، احسان تقدسی، سخنگوی شرکت واحد اتوبوسرانی 
تهران با اشــاره به برنامه این شــرکت برای نظافت ناوگان 
اتوبوسرانی، به همشهری گفت: شست وشو و نظافت تمامی 
ناوگان اتوبوســرانی اعم از مینی بــوس و اتوبوس  به صورت 
یک شب در میان انجام می شود و اتوبوس ها به صورت مستمر 

قبل از اشتغال در خطوط نظافت می شوند.
او با تأکید بر اینکه در توقفگاه های شرکت واحد اتوبوسرانی 
کارواش های مجهزی دایر اســت، گفت: جهــت رفاه حال 
شهروندان گرامی و برای حفظ آراســتگی ظاهری ناوگان، 
شست وشوی تمامی اتوبوس ها قبل از به کارگیری در خطوط 

به طور کامل و با استفاده از مواد شوینده انجام می گیرد.
تقدسی با بیان اینکه کارواش های شرکت واحد اتوبوسرانی 
به دو بخش ناوگان عمومی و خصوصی در حال سرویس دهی 
هســتند، تصریح کرد: زیرشــویی و روشــویی بدنه، جارو، 
غبارروبی دستگیره ها و صندلی ها و به طور کلی نظافت داخلی 
در طول ایام هفته به تناوب و براساس برنامه مشخص انجام 

می شود.
سخنگوی شرکت واحد اتوبوسرانی تهران افزود: از شهروندان 
تقاضا داریم، چنانچــه در هر یک از خطوط اتوبوســرانی با 
اتوبوسی که نظافت مناسبی ندارد مواجه شدند با ذکر شماره 
پلاک اتوبوس و خط ایستگاه به شماره ۱۳7 و ۱۸۸۸، ما را در 

ارائه خدمات مطلوب یاری کنند.

 لزوم تعامل شهرداری تهران 
با دیوان عدالت اداری

بیست ویکمین نشست مشترک قضات دیوان عدالت اداری و 
مدیران حقوقی شهرداری های کلانشهرهای ایران روز گذشته 

در مجموعه برج میلاد تهران برگزار شد.
در ابتدای این نشست علیرضا زاکانی با تأکید بر جایگاه حقوقی 
دیوان عدالت اداری، گفت: دیوان مرجعی برای تظلم خواهی همه 
مردم مطابق قانون است. از جایی که شهرداری ها با زندگی مردم 
قبل از تولد تا پس از مرگ مرتبط هستند، احتمال دارد حجم 

شکایت های ارجاعی به دیوان در این حوزه بیشتر هم باشد.
او افزود: بخشی از این شــکایات ریشــه در ناآگاهی مردم از 
حقوق خود دارد. برخی دیگر نیز وابسته به عملکرد نادرست 

شهرداری ها در خدمت رسانی به شهروندان است.
زاکانی در ادامه با اشاره به قانون جدید دیوان عدالت اداری، گفت: 
قانون جدید دیوان ابداعات خوبی در خود دارد که در نتیجه آن 
مسئولیت پذیری نهادهای خدمتگزار مانند شهرداری ها افزایش 
پیدا می کند، اما اگر اقتضائات اجرایی شدن آن درنظر گرفته 

نشود، ممکن است چالش زا باشد.
شــهردار تهران در بخش دیگری از ســخنان خود با تأکید 
بر لزوم برگزاری جلســات میان قضات دیوان عدالت اداری 
و مدیران حقوقی کلانشــهرهای ایران، گفت: در کشــور 
۲0کلانشــهر با جمعیت عمدتاً بیــش از یک میلیون نفر 
داریم. تعامل و پیوستگی میان قضات دیوان عدالت اداری و 
مجموعه کلانشهرهای ایران باعث گره گشایی از موضوعات 
مختلف شهری و تســری قواعد، قوانین و رویه های حقوقی 
مختلف به سایر شهرهای ایران و رضایت مندی هرچه بیشتر 

شهروندان می شود.
زاکانی خاطرنشان کرد: شــهر تهران با مشکلات بسیاری 
روبه روست. حل این مشکلات نیاز به ایجاد یک تحول جدی 
در مدیریت شــهری دارد. از طرفی ایجاد هرگونه تحول با 
مقاومت های بسیاری در ســاختار روبه رو خواهد شد. برای 
رفع این چالش مجموعه دیوان عدالت اداری می تواند بسیار 

گره گشا باشد و به شهرداری تهران کمک کند.

خبر

نقل قول خبر

گروه شهریتذکر

اجرای بسته خرسند ساز 2
معاون برنامه ریزی شهردار تهران در جریان ارائه گزارش به ابراز رضایت پرسنل شهرداری تهران 
از طرح بسته خرسندساز اشاره کرد و از اجرای بسته خرسند ساز 2با محوریت مسکن کارکنان 
خبر داد و گفت: »در بسته خرسند ساز یک، مواردی چون وام، امکانات گشت وگذار و ... پیش بینی  
شده بود که بیش از 3۰هزار پرسنل شهرداری تهران از آن بهره مند شدند.« باقری همچنین گریزی 
هم به تبدیل وضعیت نیروهای ایثارگر  زد و تأکید کرد: »هیچ جای کشور مثل شهرداری برای 
تبدیل وضعیت نیروهای ایثارگر اقدام نکرده است؛ 4هزار و 3۱۸نفر حکم دریافت کردند و برای 
نیروهای حجمی نیز با توجه  به پیگیری های شهردار، از 2 هزار و ۸3۰نفر تاکنون 23۸نفر حکم 

دریافت کرده اند و مابقی برای مدرک تحصیلی هنوز در نوبت هستند.«

مکث

ساخت »دروازه  قرآن« در پایتخت
مهــدی چمـــــــــران، رئیــس شــورای 
شــهر تهــران: طــرح دوفوریتــی بــا 
موضوع ایجاد یــک یادمــان به عنوان 
دروازه قــرآن ارائــه و دوفوریــت آن 
تصویب شد. ما در تهران دروازه قرآن 
نداریم  و قرار است دروازه هایی برای 
شــهر تهران ســاخته شــود کــه یکی از 
آنهــا را شــهرداری تهــران بــه نــام قرآن 
مجیــد اختصــاص می دهــد. ایــن کار 
در اعتــراض بــه هتــک حرمــت قــرآن 
کریــم صورت گرفتــه و ایــن دروازه 
توســط شــهرداری تهــران در یکــی از 
ورودی های تهران ایجاد خواهد شد.

 بهره برداری از فاز نخست 
دره فرحزاد  تا پایان امسال

علی محمــد مخـــــــــتاری، مدیرعامــل 
سازمان بوســتان ها و فضای سبز شهر 
تهران: بهره برداری فاز نخست روددره 
فرحزاد به مســاحت 54هکتار تا پایان 
ســال انجــام می شــود و 140هکتــار از 
ایــن پــروژه در اختیــار شــهروندان قرار 
می گیــرد.  همچنین دربــاره تخصیص 
آب برای درختان چیتگــر باید گفت که 
حدود 400لیتر در ثانیه آب برای چیتگر 
پیش بینی شــده بــود، امــا از ابتــدای 
امسال این سهمیه قطع شد؛ بنابراین 
با مذاکرات صورت گرفته با شرکت آبفا 
مقرر شد 50لیتر در ثانیه آب به چیتگر 
اختصــاص دهنــد تــا درختان خشــک 
نشــوندعلاوه بر این موضوع باتوجه به 
افزایش دما در تهــران گیاهان موجب 
خــزان زودرس می شــوند، امــا امســال 
بــا برنامه ریزی هــای صورت گرفتــه این 

خزان رخ نداده است.

تحقق 64 درصد از اهداف برنامه چهارم در سال اول 
 اجرای تكلیف برنامه چهارم توسعه یكی از ماموریت های مدیریت شهری است و آنگونه كه معاون 
شــهردار می گوید در ســال اول اجرای برنامه توســعه چهارم، میزان ۶۴ درصد از اهداف کمی برنامه 
محقق شده و ۲۸ درصد از اهداف کمی نیز در حال انجام است و نقشه راهی نیز پیش رو است. جالب 
است بدانید شهرداری در هیچ برنامه ای تا این میزان به تحقق برنامه نرسیده بود که در ادامه نگاهی 

به وضعیت فعلی برنامه توسعه چهارم خواهیم داشت.

انتقال پیام های فرهنگی 
حجت الاسلام ســیدعلی قاضی عسکر تولیت آستان 
حضرت عبدالعظیم حســنی)ع( هم در این مراسم با 
اشاره به اینکه باید از فرصت اربعین برای انتقال پیام های 
فرهنگی استفاده کرد، گفت: »مراسم اربعین بسیار مهم 
است. در شرایط فعلی دنیا مراسم اربعین مانور تشیع و 
حتی اهل سنت است. میلیون ها نفر از گوشه و کنار دنیا 
می آیند و ما می توانیم جاذبه قوی تری هم ایجاد کنیم. 
این حضور باید به بیعت در کنار حرم امام حسین)ع( 

تبدیل شود.« 

اعزام 2700نیرو به عراق
حســین نظری، رئیس کمیتــه خدمات 
شهری ستاد مرکزی اربعین هم در تشریح 
برنامه ها به همشهری گفت: »مانند سنوات 
گذشته خدمت رسانی در حوزه حمل ونقل، 
خدمات شهری در مرز ها و شهر های نجف، 
کربلا، کاظمین و کوفه را خواهیم داشت. 
شهرداران مناطق در مرزها مستقر می شوند 
و ۲700نیرو برای کمک و خدمات دهی به 

کشور عراق اعزام خواهند شد.«

فعالیت 4هزار نفر در ستاد اربعین
محمدامین توکلی زاده، رئیس ستاد اربعین شهرداری تهران هم در حاشیه این مراسم از فعالیت 4هزار نفر 
در ستاد اربعین خبر داد و به همشهری گفت: »همه مرزها را پوشش می دهیم و در شهرهای عراق و طول 
مسیر، قرارگاه خواهیم داشت. در حوزه ترابری و حمل ونقل، جابه جایی زائران در داخل کشور عراق از پشت 
مرز مهران و همچنین از سامرا و چند نقطه دیگر بر عهده ماست. در حوزه خدمات شهری نیز شهرداری 
تهران متولی کمیته خدمات شهری کشور است و در آنجا هم بین کلانشهرهای کشور یک تقسیم کار 
ملی صورت می گیرد و در حوزه ایمنی هم عزیزان آتش نشان خدمت رسانی می کنند. اجرای برنامه های 
فرهنگی با شعار »حیاتنا الحسین« انجام می شود و نیروهای اداره کل سلامت و شرکت شهر سالم هم در 
این ستاد و در قرارگاه های تعیین شده حضور خواهند داشت. همچنین سال گذشته مسیرهای پرحادثه 

شناسایی و با خط کشی این محورها، امسال جاده برای تردد زائران ایمن سازی  شده است.«

پیش بینی برش های برنامه چهارم در ۴ سال

میزان تحقق برنامه چهارم در سال اول )1۴01(
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وضعیت اجرای احکام برنامه چهارم 
در محورهای اصلی )1۴01(
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1۸1۲۲9
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ایمنی شهری و بافت فرسوده

۴111۲
مسائل فرهنگی و اجتماعی

51۴10
هوشمند سازی  و بهبود مدیریت
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کیوآرکد ببینید.


